



行业简讯 NEWSLETTER

日本拟议在《家居用品中有害物质管制法》中 规范偶氮的使用

2014年12月17日，日本厚生劳动省(MHLW)将含有或释放出以下24种芳香胺的偶氮化合物指定为有害物质。

受限定的芳香胺：

1	4-氨基偶氮苯	13	3,3'-二氯联苯胺
2	2-氨基-4-硝基甲苯	14	3,3'-二甲基-4,4'-二氨基二苯甲烷
3	4-氨基联苯酚酯	15	3,3'-二甲基联苯胺
4	4,4'-二氨基联苯醚	16	3,3'-二甲基联苯胺
5	邻氨基苯甲醚	17	4,4'-二氨基二苯硫醚
6	邻氨基偶氮甲苯	18	2,4,5-三甲基苯胺
7	邻甲基苯胺	19	2,4-二氨基甲苯
8	2,4-二甲基苯胺	20	2-萘胺
9	2,6-二甲基苯胺	21	甲基苯胺
10	4-氯-邻甲基胺	22	对氯苯胺
11	2,4-二氨基苯甲醚	23	联苯胺
12	4,4'-二氨基二苯甲烷	24	4,4'-亚甲基-二-(2-氯苯胺)

以上每种芳香胺都必须低于30µg/g.

根据《家居用品中有害物质管制法》，家居用品中含有指定有害物质，不应在日本市场销售。受法规管制的家居用品包括以下几类：

- 含偶氮染料的纺织品：
尿布、尿布围裤、内衣、睡衣、手套、袜子、中衣、外衣、帽子、床上用品、地毯、桌布、领饰、手帕、毛巾、浴垫及相关产品
- 含偶氮染料的皮革和/或毛皮制品：
内衣、手套、中衣、外衣、帽子、地毯等

该提案建议的采纳日期是2015年3月，建议的生效日期是2016年4月1日。

如有任何垂询，欢迎与我们的玩具及儿童产品部联络：

电话：+86 769 8111 9888 分机 8360

传真：+86 769 8301 6251

电邮：keson_liu@hkstc.com.cn

网址：www.dgstc.org

以上提供的资料是由东莞标检产品检测有限公司从其认为准确的数据源取得。该数据的发布并没有附载任何保证、声明、促使或许可。东莞标检产品检测有限公司无须就任何因使用或依赖该数据而产生的后果承担任何法律责任。



行业简讯 NEWSLETTER

Japan Azo Dyes Proposed in Act on Control of Household Products containing Harmful Substances

On 17 December 2014, Ministry of Health Labour and Welfare (MHLW) of Japan designated azo compounds that contain or release any of the following 24 aromatic amines as harmful substances.

Restricted Aromatic Amines:

1	4-aminoazobenzene	13	3,3'-dichlorobenzidine
2	2-amino-4-nitrotoluene	14	3,3'-dimethyl-4,4'-diaminodiphenylmethane
3	4-aminobiphenyl	15	3,3'-dimethylbenzidine
4	4,4'-oxydianiline	16	3,3'-dimethoxybenzidine
5	o-anisidine	17	4,4'-thiodianiline
6	o-aminoazotoluene	18	2,4,5-Trimethylaniline
7	o-toluidine	19	2,4-toluylendiamine
8	2,4-xylydine	20	2-naphtylamine
9	2,6-xylydine	21	p-cresidine
10	4-chloro-o-toluidine	22	p-chloroaniline
11	2,4-diaminoanisole	23	benzidine
12	4,4'-diaminodiphenylmethane	24	4,4'-methylene-bis-(2-chloro-aniline)

Each of the above aromatic amines should be less than 30µg/g.

Household products containing the designated harmful substances shall not be marketed in Japan according to the Act on Control of Household Products containing Harmful Substances. The household products that are subject to the regulations are:

- Textile products containing azo dyes:
diapers, diaper covers, underwear, sleepwears, gloves, socks, intermediate garments, outer garments, caps, hats, beddings, floor coverings, tablecloths, collar ornaments, handkerchiefs, and towels, bath mats and related products
- Leather and/or fur products with azo dyes:
underwear, gloves, intermediate garments, outer garments, caps, hats and floor coverings

The proposed date of adoption is March 2015, and the proposed date of entry into force is 1 April 2016.

Further information and enquiry are welcomed. Please contact our Toys and Children's Products Division.

Tel: +86 769 8111 9888 Ext. 8360

Fax: +86 769 8301 6251

Email: keson_liu@hkstc.com.cn

Website: www.dgstc.org

*The information contained in this newsletter is obtained from sources believed to be accurate to the best knowledge of the STC (Dongguan) Company Limited. It is distributed without warranty, representation, inducement or license of any kind and the STC (Dongguan) Company Limited does not assume any legal responsibility for use or reliance upon same.